

1990

## c P.53 Public Utilities Corporations Act/Loi sur les sociétés de services publics

Ontario

© Queen's Printer for Ontario, 1990

Follow this and additional works at: <http://digitalcommons.osgoode.yorku.ca/rso>

---

### Bibliographic Citation

*Public Utilities Corporations Act*, RSO 1990, c P.53 / *Loi sur les sociétés de services publics*, SRO 1990, c P.53

### Repository Citation

Ontario (1990) "c P.53 Public Utilities Corporations Act/Loi sur les sociétés de services publics," *Ontario: Revised Statutes*: Vol. 1990: Iss. 9, Article 49.

Available at: <http://digitalcommons.osgoode.yorku.ca/rso/vol1990/iss9/49>

## CHAPTER P.53

### Public Utilities Corporations Act

#### Definition

**1.** In this Act, "public utility" means any water works, gas works, electric heat, light or power works, telegraph and telephone lines, railways however operated, street railways and works for the transmission of gas, oil, water or electrical power or energy, or any similar works supplying the general public with necessities or conveniences. R.S.O. 1980, c. 424, s. 1.

#### Forfeiture of rights by company passing out of jurisdiction of Province

**2.—(1)** Where the undertaking of a company operating a public utility incorporated under a general or special Act of the Legislature has been, since the 19th day of February, 1907, or hereafter is declared by the Parliament of Canada to be a work for the general advantage of Canada, or absorbed by or amalgamated with or controlled or operated by any other company whose undertaking is or has been declared a work for the general advantage of Canada, or which is not subject to the legislative control of Ontario, the Lieutenant Governor in Council may declare that all or any of the powers, rights, privileges and franchises conferred upon the first-mentioned company by letters patent or by any general or special Act of the Legislature shall be forfeited and thereupon all such powers, rights, privileges and franchises so declared to be forfeited cease and determine, and every municipal by-law passed and every agreement entered into with any municipal corporation authorizing the company to carry on business or granting to it any right, privilege or franchise also thereupon becomes void and is of no effect, and the company forfeits all claim to any bonus or other aid granted by any municipal corporation or by the Legislature.

#### Bonus debentures not affected

**(2)** Nothing in this section affects the validity of any debenture issued by a municipal corporation for payment of any such bonus in the hands of a holder in good faith for valuable consideration, nor the claim of any creditor in good faith of the company. R.S.O. 1980, c. 424, s. 2.

#### Approval of Lieut. Gov. in Council required to certain agreements

**3.—(1)** Despite any Act, a municipal corporation shall not enter into any agreement

## CHAPITRE P.53

### Loi sur les sociétés de services publics

#### Définition

**1** Dans la présente loi, «service public» s'entend d'une station de purification de l'eau, d'une usine à gaz, d'une centrale de production d'électricité, des lignes télégraphiques et téléphoniques, d'un service de chemins de fer quel que soit son mode de fonctionnement, d'un service de tramway, des réseaux de distribution de gaz, de pétrole, d'eau, d'électricité ainsi que de tout autre service ou ouvrage similaire fournissant au public des services nécessaires ou utiles. L.R.O. 1980, chap. 424, art. 1.

**2 (1)** Si l'entreprise d'une compagnie qui exploite un service public et qui est constituée en personne morale en vertu d'une loi générale ou spéciale de la Législature a été depuis le 19 février 1907 ou après cette date déclarée par le Parlement du Canada être des travaux pour l'avantage général du Canada ou si elle est absorbée, contrôlée ou exploitée par une autre compagnie ou fusionnée avec cette dernière dont l'entreprise est ou a été déclarée être des travaux pour l'avantage général du Canada ou qui ne relève pas de la compétence législative de l'Ontario, le lieutenant-gouverneur en conseil peut déclarer le retrait de tous les pouvoirs, droits, privilèges et concessions, ou de l'un de ceux-ci, conférés à la compagnie nommée en premier par lettres patentes ou par une loi générale ou spéciale de la Législature. Cette déclaration de retrait termine tous les pouvoirs, droits, privilèges et concessions. Les règlements municipaux adoptés et les accords conclus avec une municipalité, en vertu desquels la compagnie pouvait exploiter ses services ou jouissait d'un droit, d'un privilège ou d'une concession, sont également rendus nuls et sans effet. La compagnie perd le droit de réclamer des primes ou d'obtenir d'autres formes d'aide d'une municipalité ou de la Législature.

**(2)** Le présent article n'a aucun effet sur la validité d'une débeture émise par une municipalité pour le paiement d'une prime, si cette débeture a été acquise de bonne foi et à titre onéreux, ni sur la validité des droits d'un créancier de bonne foi de la compagnie. L.R.O. 1980, chap. 424, art. 2.

**3 (1)** Malgré toute loi, une municipalité ne doit pas conclure un accord avec une com-

#### Retrait des droits d'une compagnie qui ne relève plus de la compétence de la province

#### Aucun effet sur les primes rattachées aux débetures

#### Approbation du lieutenant-gouverneur en conseil

with any such company or pass any by-law in relation to any public utility that has been declared to be a work for the general advantage of Canada, or that is not within the legislative control of Ontario, until the Lieutenant Governor in Council has approved of the agreement or by-law, and every agreement entered into and by-law passed in contravention of this section is void and of no effect.

Idem

(2) The Lieutenant Governor in Council may, from time to time, in advance of such agreements or by-laws, approve of any class or description of such agreements or by-laws in regard to any corporation named in the order in council. R.S.O. 1980, c. 424, s. 3.

---

pagnie ni adopter un règlement municipal ayant trait à un service public qui a été déclaré être des travaux pour l'avantage général du Canada ou qui ne relève pas de la compétence législative de l'Ontario, sans l'approbation du lieutenant-gouverneur en conseil. Ce défaut d'approbation rend tout accord ou règlement municipal nul et sans effet.

Idem

(2) Le lieutenant-gouverneur en conseil peut, en prévision de pareil accord ou règlement municipal, approuver une catégorie ou une description d'accords ou de règlements municipaux à l'égard d'une municipalité mentionnée dans le décret. L.R.O. 1980, chap. 424, art. 3.

---